
 1 

 

ČESKÁ LÉKAŘSKÁ SPOLEČNOST J. E. PURKYNĚ 

Společnost pro epidemiologii a mikrobiologii (č. 24) 

 

 

Zápis ze schůze výboru konané 1. 10. 2024 

 

 
Přítomni: dr. K. Fabiánová, dr. V. Němeček, dr. P. Petráš, on-line: prof. P. Pazdiora, prof. J. 

Beran, dr. H. Zákoucká, dr. J. Trmal, dr. P. Křížová, doc. R. Maďar 

Omluveni: dr. B. Macková, prof. R. Chlíbek, dr. K. Fajfrlík, dr. J. Vlčková, dr. J. Kynčl, prof. 
J. Beneš 

1. Prof. Pazdiora informoval o průběhu letošních Pečenkových epidemiologických dnů 
(PED). Poděkoval všem přednášejícím, účastníkům a organizátorům. Příští PED v roce 

2026 se budou konat v Ostravě, pravděpodobně místo konference Globální problémy 

veřejného zdraví. Místopředseda SEM dr. Kynčl poděkoval prof. Pazdiorovi za 
zorganizování hlavní odborné akce naší Společnosti, 31. Pečenkových epidemiologických 

dnů. Dr. Kynčl dále písemně poděkoval děkanovi Lékařské fakulty UK v Plzni prof. 
Fínkovi za záštitu nad PED. 

2. Prof. Pazdiora informoval výbor, že k 30. 9. 2024 se na vlastní žádost vzdala členství ve 

výboru SEM dr. Macková. Jako další dle pořadí ve volbách ji od 1. 10. 2024 nahradil doc. 
Rastislav Maďar a jednání se již jako nový člen výboru SEM zúčastnil.  

3. Podle přání dr. Mackové budou závěry z jednání RASKL rozeslány všem členům SEM. 
4. Členové výboru odhlasovali přijetí nových členů: MUDr. L. Dvořákové, MUDr. M. 

Kubisky. K 1. 10. 2024 má SEM celkem 284 členů. 

5. Společnost pro epidemiologii a mikrobiologii podporuje stanovisko České vakcinologické 
společnosti k očkování v nemocnicích, kdy by se měly do očkování zapojit také další 

odbornosti. Problémem jsou zatím smlouvy se zdravotními pojišťovnami.  
6. Prof. Pazdiora ukončil členství v komisi pro schvalování projektů HIV. Do této komise 

byla členy výboru po svém souhlasu jmenována MUDr. Z. Jágrová.  

7. Výbor SEM se od minulého jednání vyjadřoval k návrhu Metodického usměrnění hlavní 
hygieničky ČR k zajištění jednotného postupu při výskytu případu onemocnění 

spalničkami, dále k návrhu vyhlášky o telemedicínských zdravotních službách“, včetně 
jeho doprovodných materiálů, a k doporučenému postupu při výskytu MPX. 

8. Byla diskutována otázka přesunu Národní jednotky dohledu nad tuberkulózou (NJDT). 

9. Prof. Pazdiora informoval o definitivním programu seminářů v Lékařském domě na rok 
2025 a o plánu odborných akcí. Byla diskutována otázka výše registračních poplatků, 

která je velmi vysoká a neumožňuje řadě zájemců zúčastnit se odborných akcí. 
10. Doc. Maďar a dr. Fajfrlík byli požádání o základní informaci o odborných akcích, které 

(spolu)pořádají v r. 2025 (do 1. 11.), aby mohl být na příštím jednání výboru schválen i 

plán odborných akcí na r. 2025. 

Plán odborných seminářů v Lékařském domě na rok 2025: 
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11. Různé: 

 Dr. Trmal byl pověřen sepsáním dopisu hlavní hygieničce s důrazem na důležitost 

vzdělávání. 

 Prof. Beran připomněl, že narůstá počet osob na biologické léčbě a že je důležité se těmto 

osobám věnovat při očkování vzhledem k jejich terapii. 

 
Další jednání výboru SEM se uskuteční 5. 11. 2024, výjimečně již od 9 hodin v prostorách 

SZÚ. 
 

MUDr. Kateřina Fabiánová, Ph.D.    prof. MUDr. Petr Pazdiora, CSc. 

vědecký sekretář SEM     předseda SEM  


